

Title (en)

Process for painting an object.

Title (de)

Verfahren zum Bemalen eines Gegenstandes.

Title (fr)

Procédé pour peindre un objet.

Publication

**EP 0466074 A2 19920115 (DE)**

Application

**EP 91111343 A 19910708**

Priority

DE 4021907 A 19900710

Abstract (en)

The invention relates to a process for painting an object, in which a base material (1) bonded to the object is treated with a filling material (2) and subsequently at least a first coat (3) of a chemically hardening varnish is applied. In order to produce a durable paint finish which meets high mechanical requirements, the invention provides that subsequently, after at least partial hardening of the first coat (3), at least one greatly diluted solution of a chemically hardening varnish provided with colour pigments is applied as second coat (4), and that subsequently, after at least partial hardening of the second coat, a top coat (5) is applied. <IMAGE>

Abstract (de)

Die Erfindung bezieht sich auf ein Verfahren zum Bemalen eines Gegenstandes, bei welchem ein mit dem Gegenstand verbundenes Trägermaterial (1) mit einem Füllmaterial (2) behandelt wird und nachfolgend zumindest eine erste Schicht (3) eines chemisch härtenden Lackes aufgetragen wird. Um eine dauerhafte Bemalung, welche hohen mechanischen Anforderungen genügt, zu erzeugen, ist erfindungsgemäß vorgesehen, daß nachfolgend nach zumindest teilweiser Härtung der ersten Schicht (3) eine Bemalung mit zumindest einer stark verdünnten, mit Farbpigmenten versehenen Lösung eines chemisch härtenden Lackes als zweite Schicht (4) aufgebracht wird, und daß nachfolgend nach zumindest teilweiser Härtung der zweiten Schicht eine Deckschicht (5) aufgetragen wird <IMAGE>

IPC 1-7

**B05D 1/38**

IPC 8 full level

**A47B 96/20** (2006.01); **B05D 1/36** (2006.01); **B05D 1/38** (2006.01); **B05D 7/08** (2006.01)

CPC (source: EP)

**A47B 96/206** (2013.01); **B05D 7/08** (2013.01); **B05D 7/576** (2013.01)

Cited by

FR2814391A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE DK ES FR GB IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

**DE 4021907 C1 19910508**; EP 0466074 A2 19920115

DOCDB simple family (application)

**DE 4021907 A 19900710**; EP 91111343 A 19910708